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01) Goedkeuring van het verslag van de Raad van 

Bestuur van 11/02/2020 en 06/03/2020 

 
• OME legt uit dat het het RvB-verslag van 11/02/2020 niet tijdig klaar 

was om het vooraf op te sturen. Het verslag van 06/03/2020 moet 

worden goedgekeurd. 

• RvB : het verslag is goedgekeurd 

 



02) BDF - RvB: werkingsprocedure tijdens lockdown 

 
• PG herinnert aan de bijzondere situatie wegens COVID-19. Olivier had 

een formeel verzoek om toestemming per e-mail gestuurd. Niet 

iedereen heeft geantwoord... 

• OME zegt dat de aanpak misschien te formeel was en aangezien 

iedereen hier vandaag aanwezig is, kunnen we besluiten dat iedereen 

het ermee eens is. 

• De RvB heeft bevestigd dat hij ermee instemt om tijdens de lockdown 

per videoconferentie te werken. 

 

03) BDF - AV van 13/03/2020: debriefing 

 
a) Verslag van de vergadering: ontwerp 

• Intro door PG. Hij heeft het verslag gelezen en heeft geen 

commentaar... 

De RvB keurt het verslag van de AV goed. 

b) SDG: Presentaties door sprekers 

• OME herinnert de RvB-leden eraan dat de pdf's van de 

presentaties van de sprekers aan de RvB-leden zijn bezorgd. 

• Intro door PG. Hij heeft de pdf's gelezen. Zij bevatten 

belangrijke elementen, met name met betrekking tot de 

toegankelijkheid van het vervoer en de mogelijke samenwerking 

met de FRDO. 

c) SDG: Mogelijke samenwerking van de BDF met de FRDO 

• Behandeld in punt "d" 

d) SDG: Deelname van de BDF aan de FRDO met de status van 

waarnemer 

• OME legt uit dat hij telefonisch contact had gehad met Marc 

Depoortere, directeur van de FRDO: 

i. hij bevestigt dat het BDF de werkzaamheden van de 

FRDO als waarnemer moet kunnen volgen. Wat de 

procedure betreft, stelde hij voor dat de BDF een brief 

zou sturen naar de voorzitter van de FRDO met het 

verzoek tot lidmaatschap (e-mail naar het secretariaat 

+ kopie naar Marc Depoortere). 

ii. Idealiter vindt de verzending deze week plaats, zodat 

het punt op de agenda van het FRDO-bureau in mei 

kan worden geplaatst, in de hoop dat de Algemene 

Vergadering van de FRDO in juni een beslissing kan 

nemen tijdens zijn vergadering in juni. 

• De RvB vraagt wat de tijdsinvestering zou zijn als het BDF als 

waarnemer zou worden geaccepteerd. 

• OME legt uit dat er twee niveaus van betrokkenheid zijn: 



i. Deelname aan "algemene vergaderingen" als 

"waarnemer" lid. Er is één AV per maand, behalve in 

juli en augustus. 

ii. Deelname aan werkgroepen. Er kan een variabel 

aantal WG-bijeenkomsten per maand zijn, afhankelijk 

van het schema van de verschillende WG. 

• OME legt ook uit dat hij de WG samen met Marc Depoortere 

heeft bekeken en daarbij de meest interessante voor het BDF 

heeft aangeduid: 

i. WG Strategie, die in het bijzonder werkt aan de 

Rechtvaardige Transitie (overgang naar een nieuwe 

organisatie van de Belgische samenleving, maar wel 

een die eerlijk is voor alle burgers) 

ii. WG Energie- Klimaat: die ook de "mobiliteits"-aspecten 

behandelt. Deze groep werkt aan een initiatiefadvies 

over het "herstel"-beleid in het kader van COVID-19. 

iii. WG Productnormen: kan nuttig zijn voor de 

standaardisatie en de toegankelijkheid van goederen 

en diensten. 

iv. WG Innovatieve economische modellen, maar 

gebaseerd op een vrij sectorale aanpak: momenteel 

wordt gewerkt rond de circulaire economie in de 

bouwsector. 

v. WG Internationale Betrekkingen, maar uitsluitend 

gericht op ontwikkelingssamenwerking 

vi. WG Biodiversiteit 

vii. WG Voedingssystemen (niet actief) 

• De RvB bespreekt de werklast. 

i. GM stelt voor om te vragen of de leden van het 

secretariaat "plaatsvervangers" zouden kunnen zijn in 

sommige werkgroepen. 

ii. PG zou kunnen deelnemen aan WG-vergaderingen, 

maar meer niet (Strategie WG). Te evalueren volgdes 

volgens de agenda  

iii. EDS suggereert de mogelijkheid om de deelname aan 

WG's uit te breiden tot enkele AV-leden. Zelf kan ze 

niet op regelmatige basis deelnemen. 

iv. GM overweegt de mogelijkheid om Raymond Philippart 

erbij te betrekken. 

v. VDE voelt er wel wat voor om Mathieu Angelo te 

vragen voor de WG Strategie en de WG Innovatieve 

Modellen: het werk over beroepen in de bouwsector 

zou misschien nuttig zijn in het kader van de "sociale 

woningbouw"-problematiek. 



vi. OME stelt voor om de frequentie van de vergaderdagen 

opte zoeken op basis van de kalender die beschikbaar 

is op de website van de FRDO (www.frdo-

cfdd.be/nl/agenda) 

 

• Na bespreking is de RvB overeengekomen dat het secretariaat 

een verzoek zal indienen om te worden betrokken bij de 

werkzaamheden van de FRDO. In het verzoek moet duidelijk 

worden gemaakt dat het om agendaredenen waarschijnlijk niet 

mogelijk is om steeds dezelfde persoon te laten deelnemen. 

Vervolgens zullen praktische modaliteiten worden gevraagd voor 

deelname aan bepaalde WG. A priori zou prioriteit worden 

gegeven aan de WG Strategie en de WG Energie-Klimaat. 

 

04) SDG - Videocapsules – Status 
• OME geeft een update over de voortgang van het dossier.  

o Een eerste test is uitgevoerd voor de integratie van 

een venster in VGT. Filip Verstraete heeft Timothy 

Rowies gevraagd te reageren. Hij was met verlof tot 

maandag. De vraag werd ook gesteld aan Madame 

Devalet (FFSB). Ze vraagt een heleboel dingen. 

Zodra hij de opmerkingen heeft, zal hij samen met 

de Spaanse aannemer de clips aanpassen.  

o Prijsnoteringen voor LSFB- en VGT-vertalingen zijn 

naar beneden bijgesteld. 

➢ Slechts één aanbieding aan de Franse kant 

en aanbevolen door FFSB en Info-Sourds. 

- MUSK = 576,65€ incl. BTW 

 

➢ Twee aanbiedingen aan de VGT-zijde, beide 

aanbevolen door Doof Vlaanderen 

- Jorn Rijckaert = 396,76€ incl. BTW. 

- Waardering op de beurs = 800,00€ incl. 

BTW. 

➢ Voor de vertaling in de Duitse gebarentalen 

werd een verzoek ingediend bij een in 

Duitsland gevestigde structuur. Tot op heden 

geen antwoord 

o OME vraagt toestemming om een bestelling te 

plaatsen bij Musk en Jorn Rijckaert 

https://www.frdo-cfdd.be/nl/agenda
https://www.frdo-cfdd.be/nl/agenda


o GM: hoeveel was er gepland voor aanpassingen van 

de gebarentaal? 

o OME is op zoek naar het bedrag: 1500€, tijdens de 

omzet van januari. Zonder Duitse gebarentaal 

zitten we aan 975€. 

o PSch moest Dienststelle vragen om interventie, 

maar had geen tijd... 

o Pierre kan ook een Duitse structuur vragen of zij 

een tolkdienst kunnen aanbevelen. 

o CA stemt ermee in, met dien verstande dat hij 

binnen de grenzen van de in de Algemene 

Vergadering goedgekeurde begroting blijft. 

o PG benadrukt dat de operatie in het belang is van 

de drie nationale talen. 

 

05) EDF-Board 16/04/2020 
1. Videoconferentie"-procedure: problemen in verband met de ZOOM-

technologie 

• OME herinnert eraan dat EDF een wijziging van het 

videoconferentieplatform had aangekondigd ten gunste van 

ZOOM. ZOOM kan niet worden gebruikt op het niveau van de 

federale overheid voor veiligheids- en privacy kwesties. Een 

reeks e-mailuitwisselingen met EDF heeft geleid tot een 

terugkeer naar de vorige technologie: "GoToWebinar". 

2. Agenda 

• Zie het document 

3. Verslaglegging (GM en PG) 

• PG verklaart 

i) dat de Board de boekhouding heeft goedgekeurd 

ii) dat hij heeft gewezen op de datumfout in de titel van het 

auditverslag. Dit zal volgens het EDF-secretariaat vanavond 

worden gecorrigeerd. 

iii) dat hij om de oorsprong van het voordeel heeft verzocht. Het 

is afkomstig van ten onrechte betaalde sociale 

zekerheidsbijdragen. Dit heeft invloed op het resultaat. Hij 

had in het Comité van Financiën voorgesteld om een 

conservatievere rubriek dan "winst" te gebruiken en het 

overschot in een "sociale reserve" te plaatsen om niet de 

indruk te wekken dat er winst werd gemaakt. Er zou een 

voorstel worden gedaan voor de AV. 

• GM dankt Pierre voor deze zeer duidelijke uitleg en 

verontschuldigt zich voor het niet kunnen deelnemen aan de 

Board, ondanks alle inspanningen van het secretariaat. Ze 

bracht de hele middag door met het testen van het gebruik van 



videoconferenties. Het is niet mogelijk om te worden 

gedupliceerd. 

 

6. EDF AGA on-line 

1. Besluit tot het organiseren van online 

1.1 PG zei dat hij de verwijzing naar een "Document 04a in de 

agenda niet begreep. 

1.2 OME legde uit dat het in feite ging om een verwijzing naar 

document 05a.   

1.3 GM legt uit dat het nog moet zien of het in staat zal zijn om 

toegang te krijgen tot "GoToWebinar". In ieder geval is het 

gebruik van Skype voor Enterprise niet meer mogelijk op het 

niveau van Solidaris. 

1.4 OME legt uit dat : 

i. EDF heeft besloten de AGA "on-line" te houden: het 

statutaire gedeelte zal via e-mail gebeuren volgens de 

procedure die zij hebben gestuurd en het 

"conferentie"-gedeelte zal via "GoToWebinar" per 

videoconferentie gebeuren. 

ii. EDF heeft rekening gehouden met de praktische 

voorstellen van het BDF met betrekking tot de 

formalisering van het besluit om gebruik te maken van 

een "on-line"-procedure en de organisatie van 

"debatten" en "stemmingen", waarbij de voorzitter 

enkele dagen de tijd heeft om rekening te houden met 

de verzoeken van de gedelegeerden. 

1.5 PG geherformuleerd : 

i Uiterste datum voor bevestiging van de inschrijving = 23 

april 

ii Uiterste datum voor bevestiging van deelname = 23 april 

iii Termijn voor vragen = 23 april 

iv Termijn voor de indiening van de definitieve documenten 

door het EDF = 27 april 

v Datum waarop het EDF de stembiljetten naar de 

afgevaardigden stuurt = 27 april 

vi Uiterste datum voor de stemming = 11 mei 

2. Technische problemen (zie document 04a) 

a. OME: dezelfde problemen als voor het Board 

b. PG is van mening dat voor hem de "Gotowebinar" 

oplossing goed werkt. 

c. KBH legt uit dat ze verschillende Webinars heeft 

bijgewoond. Maar dat ze op FPS-niveau niet kan volgen op haar 

professionele computer. Ze volgt op haar mobiele telefoon, wat 



niet comfortabel is en haar niet de mogelijkheid geeft om te 

chatten. Het is ook duur (beltarief 02/). Daarnaast gebruikt ze in 

hoog tempo Engels. Het is een opeenstapeling van problemen. 

Zij zal de twee Webinars op 22/04 telefonisch volgen. 

3. Documenten 

a. OME legt uit dat 

i De documenten werden vrijdag laat verzonden. Hij 

stuurde ze maandag door naar het RvB zonder tijd te 

hebben gehad om alles te analyseren. Hij zal verder lezen 

ii Het belangrijkste is de goedkeuring van de rekeningen. 

De enige aanvullende informatie is de belangrijke 

terugbetaling van de socialezekerheidsbijdragen die Pierre 

in het vorige punt noemde. 

iii Werkprogramma: De vraag naar BDF is zeer slecht 

geïntegreerd: 

1. De "Green deal" is wat zichtbaarder gemaakt: punt 13 

van deel 2 

2. COVID-19 wordt op meer plaatsen in het document 

geciteerd, maar het verzoek van BDF om een specifiek 

punt over COVID-19 te hebben dat alles wat het 

inhoudt voor gehandicapten samenvat en om de 

consequenties ervan te kunnen trekken, is door EDF 

niet opgenomen. Maar het is slechts een actieplan. Het 

kan worden aangepast aan de actualiteit. 

3. PG beschouwt dit plan als zeer ambitieus. Hij zegt dat 

hij verbijsterd is: het is waarschijnlijk dat niet alles 

100% haalbaar zal zijn. We moeten oppassen dat het 

niet de belangrijkste dingen zijn die "vergeten" 

worden. Het is beter om je te concentreren op 

specifieke punten dan de pagina's te 

vermenigvuldigen... 

4. GM benadrukte dat het een document is dat bedoeld is 

om de Europese Commissie te laten zien wat EDF wil 

doen. Het zal mogelijk zijn om in het "gerealiseerde" 

uit te leggen wat niet kon worden gedaan, vooral met 

betrekking tot de COVID-19 pandemie. Wat de 

stemming betreft, is de uiterste datum dus 11 mei. 

iV OME gaf aan dat de RvB tegen het einde van de week 

de analyse-elementen van de resolutie "Covid-19 en 

Disability" zal hebben (nota van de redacteur: tegen 

donderdag 23/4, in feite). 

 

7. UNCRPD - 13e zitting van de COSP : 



a) Uitstel - NY 2de week van december 

b) Programma 

o Hoofdthema: Een decennium van actie en resultaten voor 

inclusieve duurzame ontwikkeling: uitvoering van de 

CDPH en Agenda 2030 voor alle personen met een 

handicap 

o SU thema 1: Gehandicapten en ondernemingen: het 

realiseren van het recht om te werken in een open, 

inclusieve en toegankelijke omgeving voor personen met 

een handicap 

o Subthema 2: Voldoen aan de rechten en behoeften van 

ouderen met een handicap: vergrijzing en demografische 

trends (medevoorzitter van Liberia en het maatschappelijk 

middenveld) 

o Subthema 3: Bevordering van inclusieve omgevingen voor 

de volledige uitvoering van de CDPH (medevoorzitter van 

Finland en het maatschappelijk middenveld) 

o Transversaal thema: versterking van de 

capaciteitsontwikkeling om de CDPH en de SDG voor 

personen met een handicap, met name vrouwen en 

meisjes met een handicap, volledig uit te voeren. (In 

reactie op de 25e Beijing+ en andere relevante 

herdenkingen van historische benchmarks op de mondiale 

agenda dit jaar) 

c) Wie voor BDF en NHRPH? 

o PG benadrukt dat de vraag is hoe de COVID-19 pandemie 

zal evolueren. 

o GM vroeg of er onder de huidige omstandigheden 

kandidaten zouden zijn om naar New York te gaan, met 

het risico om vast te lopen in NY? 

ThD: zegt dat hij er niet voor is. 

d) Interpellatie Muylle? 

o GM vindt dit geen goed moment om protest aan te 

tekenen bij de minister. Het is beter om te wachten tot 

september en dan een standpunt in te nemen: het is 

mogelijk dat de eenmalige financiering wordt gebruikt 

voor andere prioriteiten. 

o CA stemt ermee in de situatie tijdens de vergadering van 

de raad van bestuur in september opnieuw te bekijken. 

o PG vestigt de aandacht op het feit dat het COSP niet op 

zijn plaats is, wat ook betekent dat de termijnen voor de 

aanstelling van VN-deskundigen zijn verlengd. Hij 

herinnerde aan de vraag van Helga Stevens op de AV of 

België heeft overwogen kandidaten voor te dragen. 



o GM als de aanvraagtermijnen worden verlengd, is het 

belangrijk om contact op te nemen met Buitenlandse 

Zaken om te zien of zij zich hieraan houden en of zij een 

van beide aanvragen hebben ontvangen. 

o VDE stelt ook voor contact te hebben met het 

coördinatiemechanisme over deze kwestie. 

o PG vraagt het secretariaat om contact op te nemen met 

de AE's, het Muylle-kabinet en het coördinatiemechanisme 

om na te gaan of de kandidatuur van een Belgische 

deskundige is ingediend en/of mogelijk is... PG praat ook 

met diplomaat Lambert. 

o GM beveelt aan om af en toe met dit onderwerp terug te 

komen. 

o Het bestuur heeft deze twee punten bevestigd 

 

8.  UNCRPD - Voorbereiding van het Schaduwrapport        

2-3 naar aanleiding van het officiële rapport van 

België 

 
• OME verklaart 

a. dat het officiële verslag van België aan het Comité voor de 

rechten van personen met een handicap is toegezonden 

b. dat de "constructieve dialoog" idealiter eind 

september/begin oktober 2020 zou kunnen plaatsvinden, 

maar dat het Comité sterk achterloopt op het schema. Het 

zou zelfs in 2022 kunnen worden gepland, maar... 

c. dat het secretariaat voorstelt om "het voortouw te nemen" 

door samen met de aangesloten organisaties analytische 

werkzaamheden te initiëren. 

i. Op basis van een e-mailuitwisselingsprocedure 

ii. Or elk artikel wordt in 3 kolommen een blad opgesteld: 

1. Vragen van de commissie 

2. Reacties van de betrokken entiteiten 

3. De reacties van de BDF (van haar leden) 

d. dat hij bij de voorbereiding van de lakens met AHT zal      

samenwerken 

e. zodra zij klaar zijn, wordt een methodologische nota, met 

inbegrip van een tijdschema, opgesteld en per e-mail aan de 

Raad van Bestuur voorgelegd. 

f. na aanpassing en validatie zal het proces worden opgestart 

voor de organisaties die lid zijn van BDF. 



i GM: Gezien het waarschijnlijke uitstel zou het 

interessant zijn om mogelijkheden te hebben om de 

fiches opnieuw aan de lid organisaties voor te leggen 

om ze aan te passen aan het tijdschema van het 

Comité voor de rechten van personen met een 

handicap. Dit zal een gelegenheid zijn om nuttige 

informatie toe te voegen over bijvoorbeeld het beheer 

van COVID-19... 

ii OME bevestigt dat dit de bedoeling is van het 

secretariaat. 

iii VDE vraagt naar de timing: zal het interessant zijn om 

dit inhoudelijke werk in mei of juni te lanceren?   

iv OME legt uit dat het in dit stadium geen vergaderingen 

voor ogen heeft, maar dat het werk per e-mail wordt 

gedaan, op basis van in te vullen informatiebladen. De 

vergaderingen zullen worden gepland wanneer meer 

informatie beschikbaar is over de kalender van het 

Comité voor de rechten van personen met een 

handicap. 

• De RvB gaat akkoord met 

 

9. Covid-19: Opsluiting en personen met een 

handicap 

 
• PG wijst erop dat de situatie niet klopt voor wat er voor 

gehandicapten in België gebeurt: voorbeeld van Oudenaarde. In 

Spanje zou de officiële houding zijn dat een persoon met het 

syndroom van Down geen prioritair persoon zou zijn in geval van 

triage tijdens een ziekenhuisopname !!! We hebben er goed aan 

gedaan om in te grijpen en we moeten dit alles nauwlettend 

blijven volgen. Het is onethisch om de PMH te laten vallen. Er is 

geen hiërarchie tussen de PMH. We moeten volhardend zijn op 

de lange termijn... 

• GM: Op het niveau van het NHRPH werd de noodzaak om de 

inhoud van ethische handvesten aan te pakken aan de orde 

gesteld. Ze had een interessant gesprek met Dr. Jacques de 

Toeuf, voormalig voorzitter van ABSYM. Voor hem kan een 

handicap geen keuzecriterium zijn bij het oplossen van een 

"catastrofale" situatie. Hij adviseert om contact op te nemen met 

de Nationale Raad voor Bio-ethiek en de Orde van Geneesheren. 

Het BDF zou moeten zoeken naar een equivalent op Europees 

niveau. 

• PG er is een Bio-ethiekraad bij CoE XXX en Marie-Josée Schmit 

is er lid van. 



• OME zal onderzoeken wie de ethische of medische EU-koepels 

zijn. 

 

10. UNCRPD - Presentatiefolders - Follow-up: 

Verzoeken om vergaderingen van ministers en 

parlementen 

 
• OME verklaarde dat zij de ontwerpbrief had doorgestuurd naar 

de voorzitters van de parlementen van het federale België. 

• Hij vraagt wanneer het juiste moment is om dit verzoek te 

versturen? 

• PG betwijfelt of het wel het juiste moment is 

• EDS bevestigt dat de post die nu wordt verstuurd waarschijnlijk 

"in de prullenbak gaat". Maar de post is goed. Gebruiken 

wanneer de tijd rijp is 

• GM zodra de inperkingsvrijgave is bereikt, kunnen we die 

brieven versturen. We gaan de Covid-19 kwestie opnemen in 

onze ondervraging als we met het Parlement vergaderen... 

• CA stemt ermee in dit te doen 

 

11. Contacten met : 
a) M. Reynders 

• Geen vooruitgang 

b) M.Lutgen 

• OME legde uit dat de ontwerpbrief klaar is en de COVID-

19 reflectie integreert. De Raad van Bestuur zal het te 

valideren ontwerp ontvangen 

• VDE wijst erop dat de interfractiewerkgroep is opgericht 

en dat de heer Lutgen nog niet ter verantwoording is 

geroepen. 

• De RvB gaat akkoord met het sturen van 

c) M.Michel 

• Er werd een e-mail gestuurd naar Valerie Glatigny 

• PG nam contact op met vice-ambassadeur Lambert (NY). 

Hij vertelde hem dat het erg moeilijk zou zijn om een 

hoorzitting te krijgen. Hij gaf hem een naam. PG bood aan 

om hem de vraag voor de VN-deskundigen te stellen.  

• de RvB gaat akkoord met 

 

 

 

 

 



12. Varia 

 
a) EDF - Open brief aan de hoofden van de EU-instellingen en de 

regeringsleiders 

o Vrijdag gestuurd naar premier en minister Muylle 

b) EDF-Webinars 

o Voorkeursmodus. Webinars" vermenigvuldigen zich 

c) Interventie van de voorzitter van Inclusion EU tijdens een Webinar over 

gevallen van weigering van patiëntenzorg in België omdat ze "luidruchtig" 

zijn, 

o Voor PG is sociale afstandelijkheid erg moeilijk, vooral voor mensen 

met autisme... Deze dingen zijn erg moeilijk voor mensen met een 

handicap en hun ouders. Wat Cinzia schrijft laat zien hoe moeilijk het 

is. Als je weet dat je kind in een instelling leeft waar er positieve en 

sterfgevallen zijn, dan moet je de hele dag leven met deze last... 

o GM wijst erop dat we aan de andere kant zeer positieve getuigenissen 

hebben: AVIQ-ambtenaren zeiden dat er problemen zijn op de 

spoedeisende hulp, maar aan de andere kant hebben we zeer positieve 

echo's. 

o ThD legt uit dat Inclusion dagelijks op haar website getuigenissen van 

ouders plaatst om hun moeilijkheden uit te leggen. Beetje bij beetje 

hebben we het er meer over. Mensen moeten zich de moeilijkheden 

realiseren, vooral voor mensen die geïsoleerd en afgelegen zijn. 

 


